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Lubawka, 26.02.2009r. 
 

Protokół nr II/09 
 

z II Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 
która odbyła się w dniu 26 lutego 2009 roku 

w  Sali Obrad Urzędu Miasta Lubawka. 
 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1630.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce Wiesław Osiński na podstawie art. 20 ustawy 
o samorządzie gminnym otworzył II sesję rady. Stwierdził, że na sesję przybyło 
13 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny nieobecny: Jerzy Przepiórka. 
W trakcie obrad na sesję przybyła radna Edyta Kogut. Przywitał zaproszonych gości: 
przedstawicieli Powiatowego Zespołu Doradców, Dolnośląskiej Izby Rolniczej oraz 
Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kamiennej Górze, Burmistrza, dyrektorów 
i kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników referatów UM Lubawka, 
przedstawicieli mediów i radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości i pracowników UM Lubawka załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał 
czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad. 
Burmistrz Tomasz Kulon poprosił o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10. 
Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie dwóch projektów uchwał 
w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 
• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok.  

Poinformował, że w przededniu sesji w Ministerstwie Kultury okazało się, że wniosek na 
remont Domu Kultury w Lubawce przeszedł ocenę formalną i kwalifikowaność, ale nie 
uzyskał mimo to dofinansowania. W związku z tym, że ruszył nabór wniosków do PROW 
i może tym roku będzie możliwe, aby ruszyły prace w Domu Kultury w Chełmsku Śląskim to 
na ten cel, żeby móc złożyć wniosek potrzebne jest zabezpieczenie środków w budżecie. 
W związku z tym przesuwa się pieniądze z planowanego remontu DK w Lubawce na remont 
DK w Chełmsku Śląskim oraz uzupełnia je się środkami z prac dotyczących SP Miszkowice. 
Zaznaczył, że na razie nie możemy uruchomić rezerwy budżetowej, a tamte zadania podczas 
rozdzielania nadwyżki zostaną uzupełnione. Stwierdził, że należy tak zrobić, aby móc złożyć 
wniosek na realizację, podał jakie kwoty wchodzą w grę i jaki jest udział gminy. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi. Uwag nie zgłoszono. 
Następnie zarządził głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad punkcie 10 o oba projekty 
uchwał w sprawie:  

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 
• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok.  

Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
jednogłośnie rozszerzyła porządek obrad o oba projekty uchwał w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 
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• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok.  
Jednocześnie został zatwierdzony porządek obrad. 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z I sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kamiennej Górze. 
6. Informacja Biura Powiatowego Dolnośląskiej Izby Rolniczej w Kamiennej Górze. 
7. Informacja Kierownika Powiatowego Zespołu Doradców w Kamiennej Górze. 
8. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
9. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
10. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 
• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok. 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działki gruntu 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Chełmsku Śląskim 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Jarkowicach 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Lubawce i Bukówce  
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Lubawce – Góra Pustelnia 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Lubawce – przemysł, dworzec, ul. Lipowa 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Lubawce - cmentarz 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Lubawce – przejście graniczne 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Miszkowicach 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Niedamirowie 
• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Opawie 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
13. Zamknięcie obrad II sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z I sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że protokół z I sesji wyłożony był 
w biurze rady. Dodał, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się z protokołem 
i do protokołu wnieść swoje uwagi.  
Zapytał czy obecnie są uwagi do protokołu? Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z I sesji. 
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Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że do Biura Rady wpłynęła interpelacja 
radnej Ewy Kocemba dotycząca stanu nawierzchni przy ul. Pocztowej w Lubawce. Odczytał 
treść interpelacji. Poinformował, że zgodnie z przepisami odpowiedź zgodnie z przewidzianą 
przepisami formą. Spytał się czy są jakieś zapytania. 
Radny Jan Liszka spytał się Burmistrza czy jeśli chodzi o ul. Celną, na odcinku, gdzie nie 
ma kanalizacji, czy jak będzie planowane dokończenie i położenie tam nowej nawierzchni tak 
jak to ma miejsce do pewnego etapu, czy nie będzie można wcześniej zrobić kanalizacji.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jeszcze jakieś inne zapytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kamiennej Górze. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że w 2008 roku jedna z sesji rady 
poświęcona była tematyce rolniczej. Na bieżącą sesję zaproszeni zostali przedstawiciele 
pozostałych instytucji. 
Pani Karolina Leśnicka Przedstawiciel Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kamiennej 
Górze (dalej PIW) stwierdziła, że inspekcja weterynaryjna realizuje zadania z zakresu 
zdrowia zwierząt i bezpieczeństwa produktów rolnych. Zauważyła, że nasz powiat można 
uznać za bezpieczny, prowadzony jest bieżący monitoring. Od 2007 roku prowadzone są 
próby związane z białaczką bydła, od jesieni 2008 roku monitoruje się choroby świń i po 
3 próbkowaniu dane stado można uznać za wolne od choroby. Dodała, że także inne choroby 
zwierzęce są na bieżąco monitorowane. Zauważyła, że jeżeli chodzi o wściekliznę psów to 
Gmina Lubawka przoduje, przeprowadzono 88 obserwacji na terenie powiatu i wszystkie 
były ujemne. Prowadzona jest też kontrola higieny produktów zwierzęcych, mają kilka 
podmiotów, które w 2008 roku kontrolowano, w dwóch byli inspektorzy z Unii Europejskiej 
i wystawiono bardzo dobrą ocenę. Jeśli chodzi o produkcję żywności to w powiecie są trzy 
produkty, z których jeden jest w Lubawce i tutaj również wyniki kontroli były pozytywne. 
Zaznaczyła, że PIW nadzoruje i identyfikuje zwierzęta, co teraz jest istotne z punktu widzenia 
tzw. cross complience, ponieważ na podstawie tych kontroli Agencja Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa (ARiMR) będzie mogła obcinać dopłaty. W związku z tym 
chciałaby żeby zostały zorganizowane spotkania z rolnikami, bo to leży teraz w ich interesie. 
Zaznaczyła, iż PIW nadzoruje utrzymanie i warunki buty zwierząt i poza nielicznymi 
sprawami nie ma rażących sytuacji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. 
Radny Alfred Bagiński zauważył, że białaczki nie ma, ale spytał się jak wygląda sprawa 
z gruźlicą. 
Pani A. Leśnicka PIW odpowiedziała, że powiat jest już urzędowo wolny od białaczki, 
a w tym roku może będzie wolny urzędowo od gruźlicy. Teraz jak rolnik kupuje jakieś 
zwierzę to musi mieć decyzję, że jego stado jest urzędowo wolne od chorób zakaźnych. 
Radny A. Bagiński zaproponował, że jeśli chodzi o szkolenie to mogłoby być zorganizowane 
jedno na trzy wioski, tak, aby w jednym z punktów zebrać z tych trzech wiosek 
zainteresowanych. 
Pani K. Leśnicka PIW poinformowała, że korzystają z doradztwa rolniczego i tam na 
szkoleniach rozmawiają z rolnikami z dużych gospodarstw, a najtrudniejszy kontakt jest 
z tymi najmniejszymi i pomysł jest dobry, aby łączyć wioski. 
Radny A. Bagiński zauważył, że w Starej Białce są duże obory. 
Pani K. Leśnicka PIW odpowiedziała, że ona tam jeździ na kontrole i w Starej Białce one 
wypadają dobrze. Zaznaczyła, że trzeba rolnikom dobitnie pokazać i powiedzieć jakie jest 
znaczenie. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy inspektorat może ukarać właściciela psa 
gdy ugryzie. 

 



Protokół nr II/09 z I Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 26 lutego 2009 roku 

 4 

Pani K. Leśnicka PIW odpowiedziała, że jeżeli jest ukąszenie to robią dochodzenie 
dotyczące wścieklizny. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy nie ma kontroli jeśliby zgłosił, że psy nie 
mają szczepień. 
Pani K. Leśnicka PIW porosiła o informacje w takich sprawach, zwierzęta muszą być 
zarejestrowane i jeśli ktoś ma więcej niż jedną świnię to trzeba to zarejestrować. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że jeśli jedna świnia nie jest zgłoszona to 
rolnicy nie dostaną dopłat. 
Pani K. Leśnicka PIW stwierdziła, że jedna świnia może być. 
Przewodniczący Rady W. Osiński dodał, iż zorganizowane będą stosowne spotkania. 
Pani K. Leśnicka PIW zauważyła, że chodzi o to, aby spotkania były na świetlicy wiejskiej 
i poprosi się lekarza, aby ten fakt rozpowszechnił. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś pytania. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 7. Informacja Kierownika Powiatowego Zespołu Doradców w Kamiennej Górze. 
Pani Bożena Kończak Kierownik Powiatowego Zespołu Doradców w Kamiennej Górze 
(dalej PZD) przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Stwierdziła, iż jeśli chodzi o identyfikację zwierząt to jest wielki problem, ma pewne 
wątpliwości, bo rolnicy to bagatelizują. Zauważyła, że takie szkolenia będą na wioskach 
i będą one łączone po 2 – 3 i będą to szkolenia wspólne z ARiMR. Poinformowała, że PZD 
jest jednostką wojewody, a od kwietnia przechodzą pod kuratelę Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Dolnośląskiego, będą w związku z tym prawdopodobnie redukcje 
i w Kamiennej Górze jak pracuje 8 osób to zostanie 7 osób. Na każdej z gmin jest pracownik. 
Zauważyła, że w tym gąszczu przepisów i zobowiązań rolników przeszło właśnie na rolników 
wiele zobowiązań. Zmieniają się przepisy z miesiąca na miesiąc, instytucje różne mają dużo 
zobowiązań dla rolników. Poinformowała, że do głównych zadań realizowanych przez PZD 
należy: 

a) rolnictwo obszarów wiejskich – przekazywane są informacje, prowadzone szkolenia 
dla rolników połączone z innymi instytucjami 

b) podnoszą kwalifikacje rolników 
c) służą pomocą w sporządzaniu podstawowej dokumentacji do ARiMR 
d) sporządzają analizy i kalkulacje rynkowe 
e) upowszechniają metody gospodarki rolnej 
f) pomagają zakładać gospodarstwa ekologiczne 
g) wspierają działania dotyczące rozwoju turystyki 
h) w 25 modelowych gospodarstwach prowadzą rachunkowość unijną, która jest bardzo 

pomocna. 
Dodała, że prowadzone są także usługi płatne jak np. sporządzanie biznesplanów i wniosków. 
Zauważyła, iż dodatkowo na szkolenia przychodzą na ogół rolnicy z dużych gospodarstw. 
Poinformowała, iż zgodnie z wymogami wzajemnej zgodności tzw. cross complience 
wchodzą dwa działania, a mianowicie ochrona środowiska oraz identyfikacja i rejestrowanie 
zwierząt, na mocy których, będą instytucje upoważnione do kontroli i rolnicy co nie sprostają 
wymogom będą ponosili opłatę, ale ona będzie refundowana. Wyraziła nadzieję, że na 
początku nie będzie nakładanych wielkich kar. Zaznaczyła, że potrzebna jest informacja 
stosowna, spotkania i szkolenia w tym zakresie. Zauważyła, że w Kamiennej Górze 
prowadzone są kursy kwalifikacyjne dla rolników, które są odpłatne, ale opłata ogólna wynosi 
około 1200 zł. Dodała, że są także kursy związane ze stosowaniem środków ochrony roślin, 
które rolnicy muszą przejść. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. Spytał się czy robiąc wnioski 
rolnik musi pójść do biura i osobiście się zgłosić, czy tez doradca może do niego przyjechać.  
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Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że jeśli jest takie zapotrzebowanie to będą wyjeżdżać 
w teren, jeśli oczywiście będzie potrzeba. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy doradztwo w planach rolno-
środowiskowych jest odpłatne. 
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że tak, takie usługi są odpłatne, pieniądze idą do 
budżetu, maksymalnie jest to 500 zł, ale uzależnione jest od wielkości dopłaty. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy status pracownika PZD pozwala żeby 
sporządzać plan rolnośrodowiskowy.  
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że takie plany nie każdy może robić, są instytucje 
wyznaczone, rolnik nawet jeśli wie jak to robić to i tak sam nie może tego robić. Zauważyła, 
że jest 4 doradców w powiecie i nasz powiat jest drugim powiatem na Dolnym Śląsku patrząc 
na programy rolno-środowiskowe. Dodała, że w roku bieżącym w tej tematyce jest trochę 
zmian, nawet na niekorzyść i niektórzy, co mieli dotychczas takie programy mogą z nich 
wypaść. 
 
O godz. 1435 na obrady przybyła radna Edyta Kogut. 
 
Radny Andrzej Ptaszkowski spytał się, kto ponosi odpowiedzialność jak były błędy 
w planie rolno-środowiskowym. 
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że odpowiada rolnik, bo on to podpisuje i rolnik 
zawiera pewne zobowiązanie. Zauważyła, że jest problem z rasą zachowawczą, bo rolnicy 
będą mogli tylko w drugim roku dołożyć nowe bydło, a nie w pozostałych np. trzecim, 
czwartym. Zaznaczyła, iż to nie są małe pieniądze, bo w grę wchodzi kwota 1040 zł na jedną 
sztukę bydła. Rolnik musi zrezygnować z większej ilości mleka.  
Radny A. Bagiński spytał się czy trzeba wykazać powierzchnie użytkowe. 
Pani B. Kończak PZD zaprosiła na spotkanie w dniu 6 marca o godz. 10 w Sali obrad UM 
Lubawka, podczas którego będą szczegółowo omawiane zasady wypełniania wniosku. Od 
3 marca będą wiedzieć już oficjalnie jak pewne sprawy wyglądają, bo planowane są jeszcze 
zmiany. Zaznaczyła, iż tę kwestię należy sprawdzić, bo mogły być jeszcze poprawki. 
Radny A. Bagiński stwierdził, że wielu rolników obrabia różne areały, ale nie bierze z tego 
tytułu dopłat. 
Pani B. Kończak PZD zauważyła, iż zgodnie z przepisami pieniądze winien brać 
użytkownik. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że ten co użytkuje to ten bierze. Spytał się 
w jaki sposób PZD zabezpiecza się w sytuacji, gdy wniosek złożono, ale w nim były błędy 
i rolnik później ma pretensje. 
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że nie ma złotej recepty. Rolnik może nie do końca 
mówić prawdę, bo to co rolnik przekazuje to doradca wpisuje do wniosku, a tylko na zasadzie 
dobrej współpracy z ARiMR to się później poprawia i koryguje. Zaznaczyła, że jest bardzo 
dużo zmian i nie ma na to jakiegoś złotego środka, a od 15 marca b.r. zaczyna się następny 
nabór wniosków. 
Radna Ewa Kocemba spytała się czy w Lubawce są gospodarstwa ekologiczne. 
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, że w naszej gminie jest ich około 20 i zajmują się 
zarówno produkcją roślinną jak i zwierzęcą. 
Radna E. Kocemba spytała się w jaki sposób są one monitorowane. 
Pani B. Kończak PZD odpowiedziała, iż mają wewnętrzny monitoring, ma go także agencja 
i prowadzą to tez wyspecjalizowane firmy certyfikujące. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że wygląda to w ten sposób, że np. jednostka wydaje 
certyfikat, że jest producentem mleka i sprzedaje przykładowo 2000 litrów i on tylko te 
2000 litrów może sprzedać jako mleko ekologiczne, reszta co jest ponad to już nie ma takiego 
statusu. 
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Burmistrz T. Kulon poinformował, że jest to naukowo dowiedzione, ile dana krowa 
produkuje mleka i na tym te analizy się opierają. 
Pani B. Kończak PZD stwierdziła, że gospodarstwa ekologiczne są monitorowane 
i kontrolowane, ich wykaz jest w biurze i na stornie internetowej. Problemem jest zbyt 
produkcji z tych gospodarstw i tutaj dużo do powiedzenia ma Powiatowy Lekarz Weterynarii. 
Przepisy powinny być złagodzone, bo w UE można prowadzić np. sprzedaż bezpośrednią bez 
problemów, a u nas odbywa się to poza kontrolą. Dodała, że gospodarstwa ekologiczne, które 
sprzedają żywność np. podczas festynów to boją się kontroli sanepidu. Zaznaczyła, iż 
rozmawiała na ten temat z powiatowym inspektoratem sanepidu i do granic rozsądku to 
można robić. 
 
Ad. 6. Informacja Biura Powiatowego Dolnośląskiej Izby Rolniczej w Kamiennej Górze. 
Pani B. Kończak Przedstawiciel Dolnośląskiej Izby Rolniczej (dalej DIR) przedstawiła 
informację o działalności izby stanowiącą załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Stwierdziła, że pełni ona tam funkcję przewodniczącej Rady. Zaznaczyła, że jest to instytucja 
społeczna pełniącą role samorządu rolniczego i reprezentująca rolników. Zauważyła, że 
poprzez swoją działalność są oni partnerem dla władz województwa. Dodała, iż szczególna 
rola izby wynika z faktu, że jest ona usytuowana jako samorząd rolniczy. Poinformowała, że 
członkami izby są podatnicy podatku rolnego. W Kamiennej  Górze funkcjonuje biuro izby 
od dwóch lat i ma ono siedzibę tam gdzie ARiMR. W biurze tym jest pracownik, do którego 
rolnik przychodzi z konkretną prośbą lub sprawą o pomoc i te informacje są przesyłane do 
Wrocławia. Raz w miesiącu w pierwszy wtorek w tym biurze urzęduje prawnik, który udziela 
porad bezpłatnych. Stwierdziła, że Izba opiniuje ustawy i przepisy dotyczące rolnictwa. 
Prowadzona jest bieżąca interwencja, co roku organizowane są wystawy zwierząt, na Dolnym 
Śląsku mają one miejsce w Piotrowicach. Izba organizuje także konferencje i sympozja. Do 
jednego z zadań Izby należy opiniowanie jakie rośliny mają być preferowane w hodowli. Izba 
redaguje także miesięcznik „Wieś dolnośląska”. Izba posiada także uprawnienia i możliwości 
do atestowania opryskiwaczy, co należy wykonywać co jakiś czas. W 2008 roku Izba 
zajmowała się sprawą wapnowania gleb, ale teraz to zadania zostanie przekazane 
prawdopodobnie na samorządy. Pomagają rolnikom w zakupie gleby, a w jednej z gmin 
przeprowadzono lobbing na rzecz zmian w studium rozwoju przestrzennego i niekorzystne 
zmiany udało się zatrzymać. Zauważyła, że Izba występuje do Burmistrza z wnioskami, żeby 
daną ziemię kupowali nasi rolnicy, a nie np. osoby z Warszawy. Złożone zostało kilka 
programów, obejmujących działania wsparcia i samozatrudnienia, niestety nasz powiat nie 
został do nich zakwalifikowany, a takie programy będą np. w okolicach Wrocławia. Izba 
złożyła także projekt dotyczący inicjatyw edukacyjnych, będzie w nim ujętych kilka działań, 
skierowany na pomoc osobom bezrobotnym, w tym temacie będzie współpraca z urzędem 
pracy i już teraz powoli zbierają chętnych do udziału. Poinformowała, że w Izbie pracownik 
pracuje w godz. od 7 do 15, pracownikiem tym jest p. Anna Fedoruk i do niej można się 
zgłaszać o pomoc. 
Burmistrz T. Kulon spytał się czy coś jest wiadome z wapnowaniem, dlaczego ma się tym 
zajmować Fundusz Ochrony Środowiska, bo gmina niczego nie wie, ale przez ostatnie 
2- 3 lata robione to było poprzez gminy przy wsparciu ze środków z Terenowego Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Dzisiaj jeśli fundusz nie podpisał odpowiednich dokumentów to trzeba się 
zastanowić tak, żeby rolnicy mogli skorzystać.  
 
 Godz.. 1453 radny Krzysztof Jawor opuścił obrady sesji. 
 
Pani B. Kończak DIR odpowiedziała, ze to powinno być omawiane na konwencie wójtów 
i burmistrzów, dodała, że 17 marca w Krzeszowie będzie miało miejsce szkolenie dwudniowe 
dotyczące PROW, przewidywanych jest około 100 osób, można się zgłaszać, a w szkoleniu 
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będą uczestniczyli m.in. przyrodnicy i ornitolodzy. Ponownie zaznaczyła, ze w Lubawce 
szkolenie dotyczące wniosków będzie miało miejsce 6 marca. Zaznaczyła, że była mowa, że 
PZD będzie podlegać pod Izbę Rolniczą, ale jednak będzie to UMWD.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Podziękował za złożenie informacji. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1455 do 1510. 
O godz. 1510 na obrady sesji powrócił radny Krzysztof Jawor. 
 
Ad. 8. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Burmistrz T. Kulon poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostało wydanych 
10 zarządzeń, dotyczyły one m.in.: gospodarki mienieniem (sprzedaż, dzierżawa, 
wyznaczenie do sprzedaży lub dzierżawy), zezwoleń na sprzedaż alkoholu, a jedno 
zarządzenie dotyczyło zmian w budżecie.  
Ponadto Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach i uroczystościach: 
4 lutego – obradował konwent Euroregionu Nysa, w którym działa nasza gmina, a instytucja 
ta pośredniczy w rozdziale środków zewnętrznych na lata 2007 – 2013, które dotyczą tzw. 
miękkich projektów, z których to także nasza gmina korzystała. 
5 – 6 lutego – w Kowarach odbył się Konwent wójtów, burmistrzów i starostów z terenu 
dawnego woj. jeleniogórskiego. Do tego grona dołączają także jednostki z dawnych woj. 
legnickiego i wałbrzyskiego. Tematem konwentu było mienie kolejowe. Na nim to referował 
i prezentował drogę przejęcia dworca kolejowego w Lubawce. Poinformował, że ma zgodę na 
prezentację koncepcji i myśli, że marcu będzie już mógł tego dokonać. Zaznaczył, że inwestor 
mówi, że za trzy lata powstanie tam 5 gwiazdkowy hotel, otrzymał inwestor zgodę na 
wyburzenie części nieruchomości po prawej stronie i tam ma być dobudowane lustrzane 
odbicie. Omawiano także podczas konwentu sprawy współpracy z Samorządowym Kolegium 
Odwoławczym, które nadzoruje działania samorządów w innych dziedzinach niż 
finansowanie.  
Zauważył, że w miesiącu lutym miały także miejsce 4 zebrania roczne OSP w: Okrzeszynie, 
Chełmsku Śląskim, Opawie i Lubawce. Do zrealizowania są jeszcze dwa zebrania 
w Jarkowicach i Miszkowicach. 
19 lutego – uczestniczył w konwencie powiatowym, którego tematem były ubezpieczenia 
mienia i ubezpieczenia obowiązkowe rolników, co ma kontrolować samorząd. Zaznaczył, iż 
zdecydowana większość rolników się ubezpiecza, ale niektórzy tego nie robią i jak dochodzi 
do tragedii to jest problem. W związku z tym zaapelował o ubezpieczanie się. Zauważył, że 
jest ustawa o transporcie zbiorowym, dzisiaj go realizują w PKS, ale firma ta ma coraz 
większe trudności i za 2008 rok planują zysk w wysokości 25 tys. zł, a nie wiadomo co 
przyniesie ten rok, a ustawa w założeniu nakłada organizację transportu na samorządy. 
Zaznaczył, że  w czasie konwentu również ta sprawa była poruszana. 
20 lutego – otworzone zostały oferty na budowę kanalizacji w Okrzeszynie. Na ten cel zostały 
pozyskane środki z EWT. Na przetarg wpłynęło 7 ofert, one jeszcze nie są rozpatrzone, 
a wahają się od 2,4 mln zł do 4,4 mln zł. Najtańsza z ofert opiewa na kwotę 2,4 mln zł, a po 
niej następne wynoszą od 2,5 do 2,6 mln zł. Obecnie trwa sprawdzanie kompletności 
złożonych dokumentów. 
21 lutego – odbył się X jubileuszowy Memoriał im. Staszka Bodzka w Opawie na kompleksie 
sportowym. Korzystając z okazji podziękował organizatorom. 
23 lutego – uczestniczył w dolnośląskim spotkaniu nt. oświaty – szkoła otwarta na potrzeby 
6 letniego dziecka. Zauważył, że tam gdzie będą chcieli tego rodzice to dzieci 6 letnie będą 
mogły uczęszczać do szkoły. Ten obowiązek zostanie wprowadzony od 2012 roku. 
Poinformował, że w Karcie Nauczyciela jest kilka zmian, a dotyczą one m.in. zmiany relacji 
na poziomie oświata – gmina – kuratorium. Dopuszczone zostało zatrudnienie osób nie 
będących nauczycielami na stanowiskach dyrektorów szkół. Więcej kompetencji zostało 
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przekazanych na samorządy, ale jednocześnie poinformowano, iż nie można liczyć na 
zwiększenie subwencji oświatowej. 
Korzystając z okazji złożył serdeczne gratulacje p. Justynie Mordarskiej, która 2 razy zdobyła 
Mistrzostwo Polski w sprincie na 1,2 km i w biegu łączonym 2x5 km. Zaznaczył, że jest to 
duże osiągnięcie i być może będzie ona następną olimpijką. Poinformował, że w naszej 
gminie mieszkają 2 olimpijki i 1 olimpijczyk. 
Korzystając z okazji złożył również serdeczne gratulacje dla lubawskiego zespołu Indian 
„Rise of the Sun”, który na XX festiwalu w Niemczech w Ebersbach zdobył cztery nagrody 
(reprezentanci zajęli 3 III miejsca i 1 I miejsce). 
Następnie poinformował, że w ostatnim czasie gmina złożyła wnioski lub aplikuje o wsparcie 
na lata 2007 – 2013 i są to następujące zadania: 

a) Okrzeszyn – te pieniądze gmina już praktycznie ma, w założeniach projekt kanalizacji 
wraz z oczyszczalnią opiewał na 3,225 mln zł, z czego z UE pozyskano 2,548 mln zł. 
Wkład własny wynosi 670 tys. zł, na to zadanie praktycznie od trzech lat gmina ma 
przyobiecane środki z WFOŚiGW po 400 tys. zł pożyczki i 400 tys. zł dotacji. 

b) Budowa ośrodka zdrowia w Miszkowicach – wniosek przeszedł już ocenę formalną 
i kwalifikowalności w preselekcji, złożono wniosek właściwy. Wartość zadania to 
914 tys. zł, wysokość dofinansowania 650 tys. zł, a udział gminy to około 264 tys. zł. 

c) Remont Wiejskiego Domu Kultury w Chełmsku Śląskim – całość zadania opiewa na 
810 tys. zł, z PROW można otrzymać maksymalne wsparcie w wysokości 500 tys. zł, 
udział gminy w takim przypadku to 310 tys. zł. 

d) Do EWT złożono także wniosek na wodociąg i kanalizację w Opawie i Niedamirowie 
oraz na kanalizację na ul. Podlesie w Lubawce. Dofinansowanie z UE to kwota około 
10,9 mln zł, a wkład własny gminy 6 mln zł. 

e) Wniosek na ciąg komunikacyjny Lubawka – Zacler – całość zadania opiewa na kwotę 
około 4,360 mln zł, dofinansowanie z UE to suma 3,7 mln zł, a udział własny gminy 
to 660 tys. zł.  

f) Wniosek na system przeciw pożarowy – omówił jego główne założenia, 
poinformował,  ze całość zadania po naszej stronie opiewa na 507 tys. zł, z UE jest 
planowane wsparcie w wysokości 431 tys. zł, a udział gminy to 76 tys. zł. 

g) Wniosek tzw. turystyczny – obejmujący w przypadku naszej gminy prace na stadionie 
w Lubawce, omówił zakres prac. Zaznaczył, że projekt ten składały wspólnie: 
Lubawka, Zacler, Kowary, Karpacz i czeskie Jemielnice. Po protestach ze strony 
Kowar przywrócono dalsze procedowanie nad tym wnioskiem i będzie on ponownie 
oceniany. Decyzja o przyznaniu środków ma zapaść do 17 marca b.r. tak jak 
w przypadku pozostałych wniosków złożonych do EWT. Wartość prac w naszej 
gminie to około 628 tys. zł, z UE wsparcie planowane jest na poziomie 533 tys. zł, 
a wkład własny gminy to 93 tys. zł. 

h) W preselekcji do RPO został złożony wniosek, częściowo niezależnie od EWT na 
sprawy wod-kan w Opawie, Niedamirowie, Lubawce (ul. Podlesie) – to zostało 
powtórzone oraz dołączono wodociąg w Jarkowicach i Miszkowicach i kanalizację 
w Jarkowicach. Wniosek przeszedł pozytywnie preselekcję, zostało złożone 
92 projekty, po ostatnich pracach w UMWD nasz wniosek jest ujęty wśród 34. 
Całkowity koszt prac to 35,8 mln zł, z UE dofinansowanie ma wynieść około 23 mln 
zł, a wkład własny gminy to 12,8 mln zł.  

Zauważył, że jeśli się zsumuje wszystkie wnioski i odejmie te sprawy, które się powtarzają to 
razem te inwestycje będą kosztowały około 44,244 mln zł, dofinansowanie z UE wyniesie 
30,160 mln zł, a wkład własny gminy to kwota 14,082 mln zł. 
Zaznaczył, że trzeba mieć świadomość, że takie pieniądze m.in. na wkład własny gmina 
będzie musiała zabezpieczyć, ale po przetargach te kwoty mogą się zmniejszyć, ale i tak 
raczej wkład własny gminy wyniesie ponad 10 mln zł, a zgodnie z przepisami gmina może się 
zadłużyć na około 12 mln zł pożyczki długoterminowej i dotychczas się nie zadłużała mając 
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świadomość wagi tych środków. Dodał, że jak się pożyczy to później trzeba to oddać, trzeba 
będzie się przyglądać każdej złotówce. Poinformował, że w Polsce po przetargach w ostatnim 
czasie robienie dróg jest tańsze czasami o 30% i inne inwestycje infrastrukturalne z racji 
właśnie kryzysu także są tańsze niż to wcześniej miało miejsce. Dodatkowo łatwiej jest teraz 
znaleźć wykonawców. Zaznaczył, że trzeba tak działać, by nie zaniechać innych propozycji.  
Stwierdził, że gmina nie wydała wszystkich pieniędzy jakie uzyskała ze sprzedaży dworca, 
wydane zostało około 0,5 mln zł, a reszta środków przeznaczona będzie na udział własny. 
Zaznaczył, że warto mieć na uwadze fakt, że większość tych złożonych wniosków była 
wspólnie z Zaclerem, bo w EWT jest zasada, że partnerzy muszą po obu stronach fizycznie 
wykonywać inwestycje.  
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że z przedstawionego zestawienia wynika jaki 
ogrom prac będzie do wykonania w referacie BK. Dodał, że jakby 90% tych inwestycji 
i wniosków się udało to kierownik referatu BK winna dostać honorowe obywatelstwo. Spytał 
się czy są jakieś uwagi do przedstawionej informacji. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 9. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radna Wanda Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że 
w miesiącu lutym, komisja zebrała się dwa razy: 

a) 4 lutego – kontrolowane były delegacje w Zespołach Szkół w Lubawce i Chełmsku 
Śląskim, w Szkole Podstawowej w Miszkowicach, w Urzędzie Miasta oraz 
w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury i tak w poszczególnych jednostkach 
przedstawia się to następująco: 

− Zespół Szkół Publicznych w Lubawce – delegacje są wydawane na wyjazdy dyrektora, 
nauczycieli jak i zakupy. Czasami wyjazdy dzieci pokrywane są przez nie z własnej 
kieszeni lub ze środków z Rady Rodziców. Na ogół są wydawane delegacje na przejazdy 
PKS lub PKP, ale czasami przejazd samochodem trwa szybciej (w grę wchodzą też 
kwestie zastępstwa), z reguły jeżdżą wtedy grupy np. 3-4 osób. Stawki za km są niskie 
i wynoszą 0,26 zł za 1 km. 
Burmistrz T. Kulon zaznaczył, że stawki określone są zarządzeniem, tam jest stawka 
maksymalna, od pewnego czasu nie można rozliczać delegacji bez biletów, to jednostki na 
czele z RIO, że jak jedzie jeden pracownik samochodem to jest np. 0,25 zł, a za każdą 
następną ponad tą jedną osobę to stawka rośnie i się różnicuje. 
Radna W. Zabiegło zauważyła, że wyjazdy dyrektorów z Lubawki są w przypadkach 
celowych, zakupy są komasowane, a delegacje są głównie na dokształcanie. Zaznaczyła, 
iż zgodnie z regulaminem średnia wartość delegacji to 53 zł. 

− Zespół Szkół Publicznych w Chełmsku Śląskim – tam rozliczenia są korzystniejsze, nie 
ma kwestionowania celowości delegacji na samochód, do delegacji dołączane są 
zaproszenia. Kwoty niewykorzystane na koniec roku przeznaczono na inne cele. Podała 
jakie były plany i wykorzystanie środków na delegacje na poszczególne jednostki: 
przedszkole, szkołę podstawową i gimnazjum. 

− Szkoła Podstawowa w Miszkowicach – podobne tam są stawki jak w ZSP w Chełmsku 
Śląskim, plan zmieniono z 1500 zł na 1400 zł, na dokształcanie jest mniej. Zaznaczył, że 
w przypadku tej jednostki większość delegacji jest na samochód, ponieważ czas dojazdu 
PKS jest długotrwały, a często jest tak, że o wiele mniej czasu zajmuje załatwienie jakiejś 
sprawy niż dojazd. Delegacje dla dyrektora wystawia Urząd Miasta i komisja w związku 
z tym proponuje, czy jest możliwe jakieś inne rozwiązanie, bo dyrektor tej szkoły nie ma 
zastępcy. Komisja wnioskuje, aby tę sprawę jeśli to możliwe to zmodyfikować. 

− Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury – w 2008 roku wystawił 28 delegacji w połowie na 
środki publicznego transportu i na samochody prywatne. Podała, czego dotyczyły 
poszczególne wyjazdy. Średni koszt wyjazdu do Jeleniej Góry to około 60 zł. 

− Urząd Miasta – prowadzone są dwa rejestry dla delegacji na wyjazdy krajowe 
i zagraniczne, tam jest opis wyjazdów i dołączane są bilety. W 2008 roku wystawiono 
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290 delegacji, ale część z nich nie jest rozliczana. Zgodnie z planem na delegacje 
przeznaczono kwotę 25600 zł, a  wydano około 18,3 tys. zł, jeśli chodzi o zagraniczne to 
planowano na nie sumę 5000 zł, a wydano 3 tys. zł i te wyjazdy dotyczyły spraw 
związanych ze składanymi w Czechach projektami.  
b) 6 lutego – kontrolowano akcję zimowego odśnieżania ulic i dróg w gminie oraz 

kontrolowano w ramach umowy z UM umowy wywozu nieczystości stałych. Stan 
zaległości w opłatach za wodę, ścieki i nieczystości stałe w Sanikom. Realizacja 
montażu liczników na wodę. Poinformowała, że gmina podzielona jest na trzy rejony 
odśnieżania: I rejon miasto Lubawka, II rejon Chełmsko Śląskie i okolice i III rejon 
Miszkowice i okolice. Za pierwsze dwa rejony odpowiada Sanikom i w przypadku 
Lubawki opłata jest zryczałtowana i wynosi 36 tys. zł miesięcznie, w Chełmsku 
Śląskim i okolicach jest częściowo ryczałt dotyczy on głównie tej miejscowości 
i chodników się tam znajdujących, na reszcie dróg płacone jest za godzinę pracy 
sprzętu. Trzeci rejon odśnieżany jest przez SKR i tam płaci się za godzinę pracy 
sprzętu. Dodała, że na terenach wiejskich pracę sprzętu potwierdzają sołtysi. Jeśli 
chodzi o zaległości w opłatach za wodę i ścieki to wynoszą one około 250 tys. zł, 
a patrząc na to zadłużenie w miesiącach to jest to 1,5 miesięczne zadłużenie. 
W sądach i u komornika znajdują się sprawy 160 rodzin na kwotę blisko 76 tys. zł. 
W domkach jednorodzinnych zamontowanych jest 729 sztuk wodomierzy, 
a w budynkach komunalnych 1330 sztuk. W 2008 roku zamontowano dodatkowo 
70 sztuk wodomierzy oraz 48 sztuk wymieniono, ponieważ minął 5 letni okres 
gwarancji. Planuje się w 2009 roku Lubawkę i okolice całkowicie zaopatrzyć 
w wodomierze. Jeśli chodzi o odśnieżanie to Sanikom dysponuje pełną paletą sprzętu, 
który jest sprawny, na stanie jest 100 ton soli i 60 ton piasku. W 2008 roku na 
odśnieżanie firma zakupiła nowy sprzęt w postaci dwóch samochodów star, jednego 
ciągnika, gdzie może być zamontowany pług z przodu i dodatkowo dwa boczne. 
Zaznaczył, że z ZBGM podpisana jest umowa na odśnieżanie chodników będących 
w zarządzie ZBGM, natomiast w przypadku prywatnych posesji to odśnieżać chodniki 
przy nich winni ich właściciele. Dlatego też widać, że część chodników nie jest 
odśnieżona, ale to właśnie wynika z umów. Dodała, że na terenie miasta umieszczone 
są pojemniki z solą i piaskiem i one są właśnie po to, żeby z nich korzystać.  

Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. 
Vice Przewodniczący Rady Krzysztof Górzkowski stwierdził, że stawka za 1 km ta stawka 
na 99% jest źle zastosowana, nie ma tutaj dowolności, atak jak to jest w ZSP Chełmsko 
Śląskie, nie ma o takim różnicowaniu mowy w rozporządzeniu. Dyrektor stosuje złe podejście 
i jemu się wydaje, aby Komisja Rewizyjna sprawdziła, czy to postępowanie jest zgodne z 
rozporządzeniem, bo trzeba będzie zwracać pracownikom koszty. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że było to sprawdzane zarówno podczas kontroli Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, to także było sprawdzane przez radców prawnych i zgodnie z wiedzą 
jest taka możliwość.  
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że w protokole powinno się znaleźć 
stanowisko z podstawą prawną, o której mówi Burmistrz.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania lub uwagi do przedstawionej 
informacji. Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński przekazał prowadzenie obrad Vice Przewodniczącemu 
Rady Krzysztofowi Górzkowskiemu. 
 
Ad. 10. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały, dodał, że uchwałę 
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wprowadzono do porządku obrad na początku sesji. Spytał się czy są uwagi i pytania. 
(Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się dlaczego ściągane na to zadania są środki 
z przewidywanej inwestycji w Szkole Podstawowej w Miszkowicach. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że w zadaniu na Miszkowice przewiduje się zrobienie 
dokumentacji, na to zapisano kwotę 150 tys. zł, prace tam na razie nie ruszają, a żeby 
uzupełnić środki na DK w Chełmsku Śląskim to należało z czegoś zabrać pieniądze, nie 
możemy na ten cel na razie ruszać środków z nadwyżki i jak będzie taka potrzeba to 
uzupełnione będą środki na zadanie w Miszkowicach. Poprosił, żeby zobaczyć jaka jest 
dokładność przesunięć pieniędzy, która jest praktycznie co do złotówki. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są uwagi lub pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/213/09 w sprawie wprowadzenia 
zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009. 
 

• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwałę wprowadzono do porządku obrad. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 6 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/214/09 w sprawie wprowadzenia 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok. 
 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działki gruntu – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 7 do niniejszego protokołu). Poinformował, że 
z głosowania nad tą uchwałą wyłączył się radny Wiesław Osiński. Zarządził 
głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/215/09 w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie działki gruntu. 
Z głosowania nad tą uchwałą wyłączył się radny Wiesław Osiński. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej – 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, 
że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr II/216/09 w sprawie wyrażenia zgody na 
przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej. 
 

• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
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uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 9 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/217/09 w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Chełmsku Śląskim – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 10 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/218/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Chełmsku 
Śląskim. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Jarkowicach – Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski 
odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 
i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 11 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/219/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Jarkowicach. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Lubawce i Bukówce – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 12 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/220/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Lubawce 
i Bukówce. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Lubawce – Góra Pustelnia – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 13 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 8 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 1 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr II/221/09 w sprawie przystąpienia do opracowania 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Lubawce – Góra Pustelnia. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Lubawce – przemysł, dworzec, ul. Lipowa – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
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uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 14 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr II/222/09 w sprawie przystąpienia do opracowania 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Lubawce – przemysł, 
dworzec, ul. Lipowa. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Lubawce – cmentarz – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 15 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/223/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Lubawce – 
cmentarz. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Lubawce – przejście graniczne – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 16 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/224/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Lubawce – 
przejście graniczne. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Miszkowicach – Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski 
odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 
i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 17 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/225/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Miszkowicach. 
 

• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Niedamirowie – Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski 
odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 
i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 18 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/226/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Niedamirowie. 
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• przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Opawie – Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał 
treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała 
pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. 
(Zał. Nr 19 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr II/227/09 w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Opawie. 
 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski przekazał prowadzenie obrad 
Przewodniczącemu Rady W. Osińskiemu.  
 
Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz T. Kulon udzielił odpowiedzi na pytanie radnego J. Liszki dotyczące 
ul. Celnej, że można tam ująć odwodnienie, ale dzisiaj nie ma tam takiego zalewania jak to 
miało miejsce przy ul. Lipowej. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi lub pytania. Uwag 
i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 12. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Radna W. Zabiegło stwierdziła, że ma kilka spraw do poruszenia, a mianowicie: 

a) zauważyła, ze do Lubawki do przedszkola są dowożone dzieci 6 letnie, jest z nimi 
opiekun, ale on wysiada pod szkoła, a później dzieci same idą do przedszkola. Dodała, 
iż ma obawy o takie dzieci i jeżeli jedzie z nimi opiekun to czy nie można byłoby 
zmienić trasy tak, aby najpierw autobus podjeżdżał pod przedszkole. Dodała, że 
niektóre autobusy się tam nie zatrzymują.  

b) Spytała się czy zakład BOWADE w Miszkowicach, który ta spółka kupiła od gminy 
czy jest zapłacony, bo słyszała głosy, iż zakład ten ogłosił upadłość i zwolniono ludzi. 

Burmistrz T. Kulon stwierdził, że w przedstawionej informacji pominął jeszcze sprawę 
wyborów sołtysa w Chełmsku Śląskim, które miały miejsce 12 lutego i nowym sołtysem 
został p. Mirosław Antoniszyn. Następnie odpowiedział na obie sprawy poruszone przez 
radną W. Zabiegło: 

a) dowozem dzieci do szkół zajmują się dyrektorzy tych placówek, poprosił o uściślenie 
o jaki kursy chodzi i zostanie to przekazane dyrektorom poszczególnych placówek. 
Poprosił o informację o jakie dzieci chodzi, tak, żeby było wiadomo kogo ta kwestia 
dotyczy. Zaznaczył, że sprawa dowozu dzieci do szkół została unormowana. 

b) Jeśli chodzi o zakład BOWADE w Miszkowicach, to firma ta kupiła go od gminy, 
dawniej był tam Gambit, gmina otrzymała z tej sprzedaży pieniądze, a sprzedaż 
nastąpiła w drodze przetargu. Zaznaczył, że po przetargu przed podpisaniem aktu 
notarialnego nabywca danej nieruchomości ma wpłacić całość sumy. 

Przewodniczący Rady W. Osiński powiedział, że co do upadłości to nie ma on takiej 
wiedzy, wie natomiast, że firma ta ma problemy ze zbyciem swych towarów, podobnie jak 
cała branża meblarska.  
Burmistrz T. Kulon zauważył, że problem kryzysu nie dotyczy tylko BOWADE i jest wiele 
branż, gdzie kryzys zaczyna je mocno dotykać, bo nie ma zbytu na produkowane przez nie 
towary, kiedyś był problem z drewnem, mimo tego, ze był duży eksport. Dodał, iż na temat 
kryzysu rozmawiał już z właścicielami firmy EUROTEX, a dzisiaj i Gambit ma kłopoty. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zaproponował, aby w marcu na posiedzeniu komisji zająć 
stanowisko, bo lawinowo będą wnioski o zwolnienia w podatkach i należałoby się zastanowić 
na ile my jako gmina możemy pomóc, tak aby ochronić miejsca pracy.  
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Burmistrz T. Kulon zaznaczył, że dlatego też przedstawiał te potrzeby przed, którymi stoi 
gmina, aby mieć to także na uwadze. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zaznaczył, że tę sprawę trzeba rozważyć.  
 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że na ostatnim posiedzeniu połączonych 
komisji omawiano kwestię harmonogramu remontu dróg w gminie. Harmonogram Remontów 
dróg w Gminie Lubawka, stanowiący załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, iż w związku z tym temu dokumentowi należy 
nadać bardziej oficjalną rangę. Zaznaczył, że w tym harmonogramie zawarte są ustalenia 
poczynione na komisjach, a stanowi on swoisty drogowskaz i najlepiej byłoby go przyjąć 
z wpisem do protokołu. Spytał się czy są jakieś uwagi. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że w harmonogramie określona jest data prac nad 
dokumentacją na ul. Brzozową i w związku z tym spytała się kiedy miałaby miejsce realizacja 
tej inwestycji. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że na komisji był ten sam materiał omawiany i on nie jest 
w stanie odpowiedzieć kiedy konkretnie ruszyłyby tam prace. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że logicznym jest, że jeśli przystępuje się do 
sporządzenia dokumentacji to dalej będą następne prace, bo one są uzależnione od pojawienia 
się dokumentacji i ta ulica będzie robiona. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że niejednokrotnie trzeba się zająć rankingowanie, to ustalili 
radni, a propozycje zostały przygotowane przez merytorycznego pracownika.  
Radna E. Kocemba powiedziała, iż nie ma tam ujętych wielu elementów w tym rankingu.  
Burmistrz T. Kulon  odpowiedział, że można też tego harmonogramu nie przyjmować.  
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że dokumentacja to jest kwestia uwag, a nie 
będzie się robić dokumentacji na ulice daleko ujętą w rankingu. 
Burmistrz T. Kulon zaznaczył, że właściwa decyzja o wykonaniu konkretnej drogi będzie 
podjęta przy podejmowaniu stosownych uchwał. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski zauważył, że w uwagach jest zapisane, iż na tę 
drogę będzie robiona dokumentacja w bieżącym roku.  
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że jest to ujęte w formie informacji, a zgodnie 
z ustaleniami po komisjach poszerzone to zostało o sugestie, dotyczące m.in. źródeł 
finansowania danej inwestycji. Zgodnie też z sugestiami nie ujęto tego na lata do realizacji, 
bo nie wiadomo jakie będą środki. 
Radna E. Kocemba zauważyła to w takim przypadku jaka jest informacja dla mieszkańców 
innych ulic, jak będzie robiona ul. Brzozowa, a co z dokończeniem innych dróg, nie ma 
określonych kryteriów jak decydować o kolejności inwestycji. Zaznaczyła, że na komisji była 
mowa, żeby wyliczyć dwa lata, tak, żeby móc mówić wyborcom, czemu ma służyć ten 
harmonogram i w przybliżeniu mówić wyborcom kiedy drogi będą robione. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że jasno zapisano, że odchodzimy od 
określenia lat z przyczyn, o których już mówił. 
Radna E. Kocemba spytała się to po co w harmonogramie ujmowana lata 2009 – 2010, 
skoro o kolejności decyduje liczba porządkowa i powinna być jej zdaniem jakaś 
konsekwencja. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że co do tych zapisów lat to jest to sygnał, 
iż te drogi w najbliższych dwóch latach się pojawią. Zaznaczył, że ta kolejność będzie 
wiązała, aby w takiej kolejności właśnie te drogi robić. 
Radna E. Kocemba spytała się czy ul. Brzozowa i Torowa też będą robione w części, a pyta 
po to, aby później nie zarzucać jej, że nie mówiła. Zaznaczyła, iż według niej trzeba 
dokończyć to co nie zostało do końca zrobione. Dodała, że jej się wydawało, iż to jest 
harmonogram, bo np. ul. Drzymały i Sienkiewicza nie były robione od lat i powinny być 
robione przed ul. Torową.  
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Radny Sławomir Antoniewski zauważył, że na posiedzeniu komisji poruszano kwestię 
wielu kryteriów i on odnosi wrażenia, że radna nie była nieobecna na tym posiedzeniu. 
Radna E. Kocemba poprosiła, żeby jej nie zarzucać nieobecności.  
Burmistrz T. Kulon spytał się kiedy ostatnio radna E. Kocemba była na ul. Torowej, czy 
brała pod uwagę fakt, że tamtędy idzie ciężki transport do składnicy drewna, chodzą ludzie do 
pracy i dzieci do szkoły, są głębokie dziury, a radna mówi o ul. Sienkiewicza, gdzie mieszka 
7 rodzin i droga jest utwardzona.  
Przewodniczący Rady W. Osiński zaznaczył, że na posiedzeniu komisji rozmawiano 
o wielu aspektach, a teraz radni muszą na czymś stanąć, a jeśli będzie sytuacja, że daną drogę 
można robić wcześniej i będzie to miało uzasadnienie to będzie to robione. Następnie 
stwierdził, że stawia wniosek, żeby przyjąć przedstawiony harmonogram z zapisem że zapis 
rubryki rok realizacji należy luźniej potraktować, natomiast zobowiązująca będzie kolejność 
np. w przypadku Lubawki od nr 1 do 24. Zaznaczył, iż od pewnych zapisów będzie można 
odstąpić, ale drogi powinny być robione generalnie w takiej kolejności, oczywiście po 
odpowiednim uzasadnieniu będą możliwe zmiany. Zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanego wniosku, aby przyjąć zaproponowany harmonogram. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 14 radnych – 12 głosami „za”, przy 1 głosach „przeciw” i 1 głosach 
„wstrzymujących” przyjęła wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego Rady 
W. Osińskiego aby przyjąć zaproponowany harmonogram remontów dróg. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jeszcze jakieś sprawy do poruszenia. 
Żadnych spraw nie zgłoszono.  
 
Ad. 13. Zamknięcie obrad II sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zakończył 
obrady II sesji o godz. 1630. 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Lubawce 

 
/-/ Wiesław Osiński 

 
Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

(Ratusz – parter, pok. nr 2) 

 


